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Přijímačky na
gymnázia 

1

Co to jsou přijímačky? 
Přijímačky jsou testy, které
můžete psát po pátém nebo
sedmém ročníku a bohužel
musíte vždy po ročníku
devátém. Jestli to furt
nechápete, tak vám to vysvětlím
jinak. Musíte je napsat, aby jste
se dostali na gymnázium či
střední školu. Když budete po
pátém ročníku přijati, tak budete
chodit na gymnázium osm let.
Po sedmém ročníku tam budete
šest let a po devátém ročníku
čtyři roky. To je nefér že? 
Kdy se přijímačky psaly tento
rok? 

Deváťáci psali přijímací testy 12.
4. 2024. Sedmáci 15. 4. 2024, a
pro páté ročníky byl stanoven
termín 16. a 17. 4 2024. 
Proč zrovna přijímačky? 
Protože nás to čeká všechny. 
Jak se na přijímačky učit? 
Hodně žáků se na přijímačky učí
především přes společnost
Cermat. Můžete také navštívit
webové stránky Umíme Česky,
kde si najedete do kolonky
učení na přijímací zkoušky. 
Co to je Cermat? 
Cermat je společnost, která
vytváří testy pro přijímací
zkoušky pro celé Česko.
Dokonce mají procvičování
online. 
 

Anna Morgan Gillová (VII.A) 
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Návštěva
europoslance 

Dne 5.dubna přišel naší školu navštívit pan Mikuláš Peksa, poslanec evropského
parlamentu. Část našeho školního parlamentu ho provedla celou školou a
ukázala mu co vše tady máme. Po procházce školou si pan poslanec popovídal
s celým školním parlamentem, co vše u ho u nás zaujalo a odpovídal na zvídavé
otázky, které mu dávali členové školního parlamentu. 

Marie Hakalová (VI.A) 



 2

Den s
 knihou 
V úterý 19.4. 2024 proběhl na
naší škole projektový den s
knihou. Ten den bylo vypnuté
zvonění, aby nerušilo
program. Mohli jste si
všimnout, že před dnem s
knihou se do školy nosily
knihy na knižní jarmark.
Všichni jsme si měli přinést
svou vlastní knihu s kterou
jsme měli pracovat. Všechno
začalo společnou čtenářskou
dílnou. Později se třídy
rozdělily a žáci obešli další
stanoviště. Na stanovištích
žáci dělali různé aktivity, na
které byl omezený čas. Na
některých stanovištích bylo
více tříd naráz a na jiných byly
třídy jednotlivě. Následně
proběhl knižní jarmark, jehož
výtěžek posílí naši školní
knihovnu. Všichni jsme si
tento den užili a budeme se na
něj těšit zase za rok. 

Denisa Vyhlídalová (VII.B) 
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Anglie volá!
Druhý týden v září 2024 nás čeká vzdělávací zájezd na jih Anglie. Tohoto výjezdu
se budou účastnit nahlášení žáci šestých, sedmých a osmých tříd, za doprovodu
učitelů A. Novotného, M. Řezníka, O. Kyselého, I. Opršalové a osvědčené cestovní
kanceláře. Od ZŠ Svatoplukova vyrazíme dálkovým autobusem, kterým pojedeme
přes Německo. Během noci projedeme Belgií a brzy ráno se z francouzského
přístavu Calais přepravíme do Británie přes kanál La Manche. Pondělí strávíme
poznáváním Brightonu, navštívíme mořské akvárium Sea Life, královský palác
v orientálním stylu Royal Pavilion a další. Večer se ubytujeme v hostitelských
rodinách, kde strávíme tři noci. V úterý a středu bude probíhat dopolední výuka
s anglickými lektory a po výuce nás čekají výlety např. k útesům Beachy Head
nebo do námořního muzea. Ve čtvrtek ráno se přesuneme do Londýna, kde
strávíme den prozkoumáváním největších zajímavostí. Ve čtvrtek podvečer se
s Londýnem rozloučíme a vypravíme se na cestu zpět. Příjezd do Olomouce bude
v pátek odpoledne. Pro další zájemce o cestu do Anglie máme předběžně
rezervovaný týden v červnu 2025. 
 

Filip Opršal (VI.A) 
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Lyžák 2024 
Na letošní lyžařský kurz jsme jeli na Červenohorské sedlo v počtu 50 lidí včetně
učitelů. Byli jsme rozděleni na 5 skupin: Snowboarďáci začátečníci, pokročilý
Lyžaři, 1. skupina velmi pokročilý, 2. skupina mírně pokročilý, 3.  skupina
začátečníci. Vzhledem k tomu, že sedmáku se přihlásilo málo přidali se k nám i dva
osmáci. Jeden den jsme vyrazili ke kapličce, odtud pochází fotografie. Tato cesta
se ale o hodně prodloužila vzhledem ke koulovačce a sjezdu na svahu, a ano
sjezdovky byly ten den zavřené. Také jsme na chatě hráli spoustu her, ale
vzhledem k tomu, že nemám tolik prostoru, tak vám všechny fotky bohužel
neukážu. Ty najdete na facebookové stránce školy. Také jsme byli poučeni o
bezpečnosti na sjezdovce a o mobilní aplikaci Záchranka. Lyžařský kurz byl
dobrodružný a velmi zajímavý zážitek. 
Jo a málem jsem zapomněl, jen tak pro zajímavost, na lyžáku prý bylo celkem 54
pádů. 

Jan Skácel (VII.A) 
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Judo? Na
naší škole?
Ano! 

Judo do škol je oddíl juda, který
vznikl v roce 2017 a působí na
mateřských a základních školách
v Olomouci a okolí. Jeho
zakladatelem je bývalý
reprezentant v judu Marek Švestka.
Judo do škol zajišťuje mimo
tréninků i víkendové akce, letní
tábory, příměstské tábory a
soustředění pro děti. 
Pravidla Juda 
Základní ideou soutěžního juda je
otevřený souboj s cílem dostat
soupeře na lopatky některou z
povolených technik, případně
donutit soupeře se vzdát (pomocí
dovolených technik škrcení nebo
páčení). 
 
„Cílem naší organizace je probudit
v dětech kladný vztah ke sportu a
to už v předškolním věku.“ 
Do juda se může přihlásit každá
věková kategorie. 

V mateřské škole se učí judo formou her,
gymnastika a základy pádových
technik. 
V základní skupině se učí základy juda
zdokonalení pádové techniky a jsou
možnosti jít na různé judo víkendy. 
Pokročilá skupina pokračuje v
rozvoji judistických znalostí, možnost jet
na závody a víkendová soustředění. 
V Závodní skupině B si vypilujete své
judistické techniky, a pokud budete
dost dobří můžete se dostat na větší
turnaje a krajský přebor. 
V závodní skupině A se naučíte závodní
judo, můžete jet na turnaje mimo ČR a
budete se připravovat na přebor ČR. 
Pokud by si Vaše dítě oblíbilo judo a
bylo velkým fandou, můžete mu dopřát
různé produkty s logem juda. Trička,
kalhoty, mikiny, náramky, odznáčky a
mnoho dalšího. 
Historie juda 
Judo je bojový sport japonského
původu, 
jeho zakladatelem je profesor Jigoro
Kano, 
který jej vytvořil z vybraných chvatů 
starého bojového umění Jiu-Jitsu. Po 
letech pečlivého studia, založil vlastní
školu, 
kterou nazval KODOKAN. 

Barbora Jurásková (VII.B)
a Marie Hakalová (VI.A) 
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Ekotým 
Vedoucí školního ekotýmu: Mgr. Jana
Maršíková 

Ekotým začátkem měsíce května opět
uspořádal a opakoval vydařenou akci,
kterou známe pod názvem FÉROVÁ
SNÍDANĚ. Akce se konala dne 11. 5.
2024 ve školním parku v dopoledních
hodinách. Obsahovala nejen spoustu
dobrého jídla a pití, ale také výrobu
peněženek z krabic od džusu.
Nechyběla ani výměna staršího
nepoužívaného oblečení (SWAP), které
by jinak skončilo v odpadkovém koši. Na
akci panovala skvělá atmosféra se
zábavou, ochutnávkou vlastního
občerstvení a spoustou přátel
pohromadě. 
Připomenutí poselství ekotýmu. 

Ekotým se především zaměřuje na
výměnu oblečení, protože textilní odpad
stále více zamořuje planetu. Snaží se
také o to, aby si i žáci více uvědomili ten
velký rozdíl mezi fast fashion a sow
fashion. 

Emma Kašparů (VI.A) 
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Pořízková 
Baví vás to tady? 
Velmi. Ve své třídě jsem obklopena samými
úžasnými lidmi, ať už dětmi nebo pedagogy. Na
škole panuje přátelská atmosféra, a to samo o
sobě přináší pocit radosti a chuť k práci. 
Proč jste si zrovna vybrala nabi bkolu? 
Věděla jsem, že náš pan ředitel je velký milovník
divadla a v uměleckých kruzích se často
pohybuje. Přestože jsem se s ním osobně
neznala, tak jsem ho oslovila, když jsem
ukončovala svou taneční kariéru v divadle a ono
to vyšlo. 
Věnujete se i nějakému sportu? 
Balet asi sportem nazvat nelze :D. Věnuji se
malým 3-6letým dětem v tanečně-pohybové
průpravě baletní školičky. Kdo mě zná, ví, že
jsem neustále v pohybu. Ve škole si tančíme
mezi lavicemi, mimo školu se rychlou chůzí
přemísťuji tam, kde mě je třeba. Co se sportu
týče, běhám a občas hraji badminton. 
Jak dlouho tady učíte? 
Letos je to přesně 5 let. 
Chtěla byste bydlet v jiném státě, jestli ano, v
jakém? 
Nejsem moc dobrodružný typ, a proto si
nedovedu představit, že bych se odstěhovala do
jiného státu i z důvodu jazykové bariéry.
Přestože jsem díky působení v divadle měla
možnost procestovat mnoho států, tak jsem
spokojená v naší České republice. 
Jaké učíte předměty? 
Učím na 1. stupni, tzn. že vyučuji všechny
předměty (kromě AJ), které děti mají. V tomto
školním roce učím navíc barevné hodiny MA a
ČJ, které jsou určeny pro nadané děti, kde
procvičujeme naše logické myšlení a řešíme
problematické úkoly. Vedu na škole také 2
kroužky logiky – Hlavolam a Hlavolam junior. 

Tereza aevčíková (VII.A) 
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Knižní tipy na prázdniny 
Za pět minut zvoní 

Sbírka young adult příběhů ze bkolních lavic.
Několik známých �eských autorů a autorek,
jakými jsou například Kateřina aardická,
Michaela Merglová, Eva a Klára Pospíbilovy
nebo Aleb Novotný, vám připomene radosti i
strasti povinné bkolní docházky. S hrdiny jejich
povídek odhalíte tajemnou bifru na�máranou
na staré bkolní lavici, seberete odvahu a
vzepřete se bkolním pravidlům, navážete
jedine�ná přátelství a prožijete stejně
nezapomenutelnou lásku. Vedle zavedených
autorů a autorek nejen literatury pro mládež,
najdete v knize i povídky vítězů literární
soutěže. Ať už vás bkola baví, nebo ji ze srdce
nesnábíte, v těchto příbězích se nepochybně
najdete... 

Murtagh 
Christopher Paolini 
Legenda pokra�uje. Vraťte se do světa Eragona
a Dra�ích jezdců! Pro Dra�ího jezdce Murtagha
a jeho draka Trna už není na světě bezpe�no.
Zlý král byl svržen a z nich se stali vyděděnci. Po
celé zemi se navíc za�ínají bířit zvěsti o pukající
zemi a zápachu síry, který se vznábí ve vzduchu.
Zdá se, že ve stínech Alagaësie se skrývá cosi
zlého. A tak za�íná epická cesta do známých i
neprobádaných krajů, kde budou muset
Murtagh a Trn použít vbechny zbraně ze svého
arzenálu, aby nabli a přelstili tajemnou
�arodějnici. arodějnici, která je mnohem
mocnějbí, než se zdá. 
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Hubert a Hugo 3 
Nikkarin  

Pokra�ování populární komiksové série.
Hubert a Hugo jsou horolezci, které můžete
znát ze stránek �asopisu tyřlístek. Oba
mají pro strach uděláno a ať zamíří kamkoli,
dobrodružství si je vždycky najde. V tomto
třetím svazku najdete dalších deset
výpravných komiksových epizod a jako
bonus speciální obálku ke každému
příběhu (z webu Labyrintu). 

Nej-horší u�itelé na světě 
David Walliams 
Miliony dětských �tenářů v mnoha
zemích, kteří se bavili nad
Walliamsovými knihami o nejhorších
dětech na světě, se můžou těšit na
povedenou sbírku děsivých
dospělých, ba co hůř, těch
nejděsivějších dospělých vůbec:
u�itelů. Myslíte si, že vaši u�itelé jsou
příšerní? Jen po�kejte, až poznáte
tuhle sebranku! Desítka nádherně
odporných pedagogů vás zaru�eně
donutí dát se na bezhlavý útěk ze
školních vrat. Jeden z u�itelů trpí
nevýslovným strachem, no považte, z
dětí! Jiná u�itelka se vě�ně vzteká a
nechá po škole každého, kdo se jí
nesta�í vyhnout, další u�í přírodní
vědy a je napůl �lověk, napůl odporný
smrdutý netvor... a to ještě zdaleka
není všechno! 
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Knižní tipy od žákp 
Iva Urbábková (VI.A) 

Dobrodružné: 

Hororové: 

TÁTA ZA VaECHNY PRACHY HRANIČÁŘoV UČEŇ 

TO (IT) SIROTČINEC SLEČNY PEREGRINOVÉ 



13Zábavné: 

DENÍK MALÉHO POSEROUTKY JIRKOVA ZÁZRAČNÁ MEDICÍNA 

NEJHORŠÍ DĚTI NA SVĚTE ZTŘEŠTĚNÝ DŮM NA STROMĚ 
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Zábava 
Do třídy přijde paní učitelka a
začnou se učit. Ale tu si Pepíček
prdne a paní učitelka ho pošle za
dveře. Tam se prochází ředitel a
vidí, jak se Pepíček směje a popadá
se za břicho: 
„Pepíčku, co se ti stalo?= ptá se
ředitel. 
„Když já jsem si prdnul, paní
učitelka mě poslala za dveře a ten
smrad si tam nechala...= 
 
Ptá se paní učitelka dětí: 
„Kdo to byl Karel IV.?< 
„Prosím, zedník.< 
„Cože???!!!< 
„Vždyť jste nám říkala, že postavil
Karlův most.< 
 
Přijde chlapeček ze školy a povídá
mamince: 
„Mamí, mamí, já dostal 90 % ze 100
% z testu!< 
„Jsi si jistý? Dej mi to prosím... Jsi si
jistý že sis tam nepřipsal tu nulu?< 
„Ale ano, mami!< 
„Přísahej na svůj mobil!< 
„Přísahám, přísahám. Já si tam totiž
připsal tu devítku...< 

PANÍ UČITELKA POVÍDÁ: 
„VENKU KRÁSNĚ SNĚŽÍ, CO KDYBYCHOM
ZAČALI S KOULOVÁNÍM?“ 
„ANO, ANO,“ VOLAJÍ VŠICHNI ŽÁCI. 
„DOBRÁ... K TABULI PŮJDE NOVÁKOVÁ.“ 
 
MAMINKA SE PTÁ SYNA: 
„JAK BYLO DNES VE ŠKOLE?“ 
„NO… PSALI JSME TEST.“ 
„KOLIK OTÁZEK JSI VĚDĚL?“ 
„JEDNU.“ 
„JAKOU?“ 
„SVOJE JMÉNO A PŘÍJMENÍ.“ 
SUDOKU 
 
POVÍDAJÍ SI DVA KAMARÁDI: 
„PROSÍM TĚ, JAK VČERA SKONČIL TEN FILM?“ 
„ALE TO MÁŠ POŘÁD STEJNÉ. ZASE SE TAM
OBJEVIL KONEC.“



15ROZLOUENÍ
Milí �tenáři bkolního �asopisu,

s příchodem konce bkolního roku bychom se
rádi na chvíli zastavili a poděkovali vám za
vabi věrnost a podporu během celého
bkolního roku. Váb zájem a zpětná vazba nám
pomáhají neustále se zlepbovat a přinábet
vám zajímavé a inspirující �lánky, které
obohacují nejen vabe vědomosti, ale i bkolní
život.
Tento bkolní rok byl plný výzev a nových
zkubeností. Spole�ně jsme prožili mnoho
událostí – od bkolních projektů a soutěží, přes
výlety, až po nezapomenutelné okamžiky ve
třídách a na bkolních akcích.
Nyní nás �ekají zasloužené prázdniny. Je to
�as odpo�inku, dobrodružství a nových
zážitků. Přáli bychom si, aby prázdniny byly
pro každého z vás plné radosti, smíchu a
nezapomenutelných chvil. Ať už plánujete
dovolenou s rodinou, tábor s přáteli nebo jen
odpo�inek doma, doufáme, že si prázdniny
naplno užijete.
Pamatujte, že každý okamžik je příležitostí
u�it se a růst. I během prázdnin se snažte
objevovat nové věci, �íst knihy, které vás baví,
a trávit �as s lidmi, na kterých vám záleží,
nebo vás ně�emu nau�í. Nezapomeňte také
na důležitost relaxace a na�erpání nových sil
do dalbího bkolního roku.
Děkujeme vám také za to, že jste nabimi
�tenáři. Bez vás by nabe práce neměla smysl.
Těbíme se na dalbí bkolní rok, kdy vám opět
budeme moci přinábet novinky, reportáže a
příběhy z nabeho bkolního života.
Za celý náb redak�ní tým přejeme krásné a
slune�né prázdniny plné úžasných zážitků

Jakub avarc 
 Krybtof Janoubek

(béfredaktoři)
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